
PROTOKÓŁ Nr XXVI/13
z Sesji  Rady Miejskiej w Bojanowie odbytej w dniu

25 marca 2013 roku  
o godz. 9.00  w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bojanowie

===================================================================
W sesji uczestniczyli:
• radni Rady Miejskiej w Bojanowie, 
• burmistrz, zastępca burmistrza, skarbnik, radca prawny,
• radny powiatowy: Wiesław Ceglarek, 
• sołtysi wsi,
• przedstawiciel Zarządu Osiedla Bojanowo,
• pracownicy Urzędu Miejskiego,
• kierownicy jednostek organizacyjnych gminy,
• zaproszeni kierownicy lokalnych zakładów pracy,
• lokalne media,
• Karpiński  Eugeniusz  –  Przewodniczący  Zarządu  Komunalnego  Związku  Gmin

Regionu Leszczyńskiego.

Otwarcia  sesji  dokonał   przewodniczący Rady Miejskiej  w Bojanowie pan Maciej
Jagodziński,  po  czym   stwierdził,  iż  na  ustawowy  15  –  osobowy  skład  Rady  w  sesji
uczestniczy  13  radnych (nieobecni  radni:  Ewa Szczepaniak  (chwilowo)  Halina  Lis),  co
stanowi quorum, więc jest ona władna obradować i podejmować prawomocne uchwały. Lista
obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
Przewodniczący  obrad  zapytał  czy  do  przedstawionego  przy  zawiadomieniach  porządku
obrad są wnioski. 
Z wnioskiem  wystąpił Burmistrz Bojanowa o dodanie do porządku obrad punktu z projektem
uchwały  w  sprawie:  „porozumienia   międzygminnego  pomiędzy  Gminą  Góra  a  Gminą
Bojanowo w zakresie realizacji zadania dotyczącego zbiorowego odprowadzania ścieków”.
Za wprowadzeniem uchwały do porządku obrad głosowali wszyscy obecni radni – 13 „za”
(nieobecni radni: Ewa Szczepaniak i Halina Lis).
W związku z powyższym porządek XXVI sesji przedstawia się następująco:

1.Otwarcie Sesji Rady Miejskiej oraz stwierdzenie prawomocności obrad.
2.Przedstawienie porządku obrad XXVI sesji Rady Miejskiej.
3.Przyjęcie protokołu NR XXV/13  z sesji, która odbyła się w dniu 26 lutego 2013 roku.
4.Zapytania radnych.
5.Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym.
6. Informacja Burmistrza Bojanowa o pracy  w okresie międzysesyjnym i o wydanych 
zarządzeniach.
7. Wystąpienie pana Eugeniusza Karpińskiego Przewodniczącego  Zarządu Komunalnego, 
Związku Gmin Regionu Leszczyńskiego.
8. Analiza finansowa zadań realizowanych w ramach Funduszu Sołeckiego w 2012 roku
9. Ocena działalności:

1) Ośrodka Pomocy Społecznej w Bojanowie – podjęcie uchwały,
2) Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Bojanowie,
3) Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Bojanowie,
4) Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bojanowie,
5) Gminnego Centrum Kultury, Sportu, Turystyki i Rekreacji w Bojanowie.
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10. Przyjęcie informacji z realizacji gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych, przeciwdziałania narkomanii na terenie Gminy Bojanowo za 2012 
rok.
11. Podjęcie uchwał w sprawie:

1) wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na rok 2014 środków
stanowiących fundusz sołecki,
2) przyjęcia sprawozdania Ośrodka Pomocy Społecznej w Bojanowie za 2012 rok
oraz potrzeb w zakresie pomocy społecznej,
3) zmiany Uchwały XXVII/194/05 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 24 lutego
2005  roku  w  sprawie  szczególnych  warunków  przyznawania  i  odpłatności  za
usługi  opiekuńcze  i  specjalistyczne  usługi  świadczone  przez  Ośrodek  Pomocy
Społecznej,
4) „porozumienia  międzygminnego pomiędzy Gminą Góra a Gminą Bojanowo w
zakresie realizacji zadania dotyczącego zbiorowego odprowadzania ścieków”.
5) uchwalenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bojanowo,
6)  zmian  Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy  Bojanowo na  lata  2013  –
2023, 
7) zmian uchwały budżetowej na 2013 rok.

12. Odpowiedzi na zapytania radnych.
13. Wolne głosy i wnioski.
14. Zakończenie.

Do pkt. 3.Przyjęcie protokołu NR XXV/13  z sesji, która odbyła się w dniu 26 lutego
2013 roku.

W związku z tym, iż do protokołu z sesji, która odbyła się w dniu 26 lutego 2013 roku
nie  wniesiono  uwag  pisemnych  i  ustnych  postanowiono  przyjąć  powyższy  protokół  bez
odczytywania.
Za propozycją przewodniczącego Rady głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 13 „za”
(nieobecni radni : Halina Lis i Ewa Szczepaniak).
Protokół Nr XXV/13 Rady Miejskiej w  Bojanowie z dnia 26 lutego 2013 roku przyjęto bez 
odczytywania.

Do pkt. 4 Zapytania radnych:

Radny Zygmunt Maćkowiak cyt. „ co z równiarka na drogi gminne ?”,
     „ jak będzie wyglądała sprawa wywozu śmieci?”

 Radny Jarosław Bartkowiak cyt.” czy polne drogi  zostaną wyrównane ,i co z 
chodnikiem przy drodze nr 5. Czy zostanie wyremontowany?”.

Radny Władysław Szalkowski cyt. „ co z drogą w Gościejewicach przez, którą jeżdżą 
pojazdy Spółki Agencji Rolnej.

Kolejne pytania zadał pan radny Jan Kubis  - cyt. 
1. „ czy sesje, których zainteresowanie budzi większość społeczeństwa mogą odbywać się  po 
godz. 16.00?”,
2. „dlaczego to obywatel ma rozwiązać umowę o wywóz nieczystości, a nie odwrotnie ?”,
3. „czy koszt wywozu nieczystości był opłacalny?”
Pani Skarbnik odpowiedziała, iż co roku Gmina dopłacała do tego około 180.000,- zł rocznie.
4. „ile osób w związku z tym straci pracę w ZGKiM”
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5. „kiedy zostanie sfinalizowana sprawa wykupu gruntu pod boisko w Golinie Wielkiej?”,
6. „ile wynosi przychód z siłowni wiatrowych?”
7.”czy dworzec w Bojanowie może być dłużej otwarty, aby czekający na pociąg po godz. 
15.00 mieli gdzie usiąść”.

Do pkt. 6 Pani Skarbnik wyjaśniła, iż z tego tytułu gmina otrzymuje 212.000  zł rocznie.

Więcej pytań nie było, w związku z powyższym przystąpiono do realizacji kolejnego punktu 
porządku obrad.

Do pkt. 5.Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych 
w okresie międzysesyjnym.

Przewodniczący Rady pan Maciej Jagodziński zapoznał uczestników z reprezentacją 
Rady w okresie międzysesyjnym. Pisemna informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu.
Pytań nie było. 

Do pkt.6. Informacja Burmistrza Bojanowa o pracy  w okresie międzysesyjnym i o 
wydanych zarządzeniach

Burmistrz Bojanowa zapoznał uczestników obrad  z zarządzeniami jakie zostały 
wydane od sesji, która odbyła się w dniu 26 lutego 2013 roku:

1. Zarządzenie Nr 209/13 Burmistrza Bojanowa z dnia 25 lutego 2013 roku w sprawie 
powołania Komisji przetargowej na sprzedaż agregatu prądotwórczego spalinowego 
marki WOLA 54ZPPa-SW 680/141/1

2. Zarządzenie Nr 210/13 Burmistrza Bojanowa z dnia 7 marca 2013 roku w sprawie 
powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia postępowania o udzielenie 
zamówienia publicznego oraz określenia organizacji, składu, trybu pracy oraz zakresu
obowiązków członków komisji,

3. Zarządzenie Nr 211/13 Burmistrza Bojanowa z dnia 21 marca 2013 roku w sprawie 
przyjęcia sprawozdania rocznego z wykonania budżetu gminy za 2012 rok,

4. Zarządzenie Nr 212/13 Burmistrza Bojanowa z dnia 21 marca 2013 roku w sprawie 
przyjęcia informacji o stanie mienia komunalnego,

5. Zarządzenie Nr 213/13 Burmistrza Bojanowa z dnia 21 marca 2013 roku w sprawie 
przyjęcia sprawozdań rocznych z wykonania planów finansowych instytucji kultury za 
2012 rok,

Do zarządzeń pytań nie było, w związku z powyższym Burmistrz Bojanowa zapoznał 
uczestników sesji z reprezentacją gminy na zewnątrz.
Pisemna informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Do pkt. 7. Wystąpienie pana Eugeniusza Karpińskiego Przewodniczącego  Zarządu 
Komunalnego, Związku Gmin Regionu Leszczyńskiego.

Punkt przeniesiono do przybycia pana Eugeniusza Karpińskiego (około godz. 10.30).

Do pkt. 8 Analiza finansowa zadań realizowanych w ramach Funduszu Sołeckiego w 
2012 roku
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Analizę finansową zadań realizowanych z  funduszu sołeckiego  w roku 2012 
przedstawiono na posiedzeniu Komisji  Stałych Rady w dniu 18 marca 2013 roku. Pytań nie 
było. Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.
Przewodniczący obradom odczytał  treść projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na
wyodrębnienie  w  budżecie  gminy  na  rok  2014  środków  stanowiących  fundusz  sołecki.
Uchwałę podjęto jednogłośnie  14 „za’ (nieobecna radna Ewa Szczepaniak). Uchwała Rady
Miejskiej  w  Bojanowie  z  dnia  25  marca  2013  roku  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na
wyodrębnienie  w  budżecie  gminy  na  rok  2014  środków  stanowiących  fundusz  sołecki,
stanowi załącznik nr 5 do niniejszego  protokołu.

Do pkt. 9  Ocena działalności:
1.Ośrodka Pomocy Społecznej w Bojanowie – podjęcie uchwały,

       Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Bojanowie za rok 2012
zostało omówione na posiedzeniu Komisji Stałych Rady w dniu  18 marca br. Pytań nie było.
Sprawozdanie zaopiniowano pozytywnie, jednogłośnie – 14 głosami „za” (nieobecna radna
Ewa Szczepaniak). Sprawozdanie pisemne stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania Ośrodka
Pomocy Społecznej w Bojanowie za 2012 rok oraz potrzeb w zakresie pomocy społecznej.
Pytań  nie  było.  Uchwałę podjęto  jednogłośnie  – 14 głosami  „za”  (nieobecna  radna Ewa
Szczepaniak). 
Uchwała Rady Miejskiej  w Bojanowie z  dnia 25 marca 2013 roku w sprawie przyjęcia
sprawozdania  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Bojanowie  za  2012  rok  oraz  potrzeb  w
zakresie pomocy społecznej stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Do pkt. 9  Ocena działalności:
              2.  Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej,

       Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej za rok
2012 zostało omówione na posiedzeniu Komisji Stałych Rady w dniu 18 marca br. Na sesji
pytań  nie  zadano.  Sprawozdanie  oceniono  pozytywnie,  jednogłośnie  –  14  głosami  „za”  i
stanowi ono załącznik nr 8 do protokołu.

Do pkt. 9  Ocena działalności:
              3. Zakładu Wodociągów i Kanalizacji,

             Sprawozdanie z działalności Zakładu Wodociągów i Kanalizacji za rok 2012 zostało
omówione na posiedzeniu Komisji Stałych w dniu 18 marca 2013 roku. Pytań na sesji nie
było.  Sprawozdanie  oceniono  pozytywnie,  jednogłośnie  – 14  głosami  „za”  i  stanowi  ono
załącznik nr 9 do protokołu.

Do pkt. 9  Ocena działalności:
             4. Miejskiej Biblioteki Publicznej,
 
        Sprawozdanie z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej za rok 2012 było tematem
obrad Komisji  Stałych  Rady w dniu  18  marca  2013 roku.  Pytań  nie  było.  Sprawozdanie
zaopiniowano pozytywnie, jednogłośnie – 14 głosami „za” i stanowi ono załącznik nr 10 do
protokołu.

Do pkt. 9  Ocena działalności:
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6. Gminnego Centrum Kultury, Sportu, Turystyki i Rekreacji w Bojanowie,  

   Dyrektor  Centrum pan Maciej  Ratajczak przedstawił  sprawozdanie z  kierowanej  przez
siebie  jednostki.  Pytań  na  sesji  nie  było.  Sprawozdanie  zaopiniowano  pozytywnie,
jednogłośnie – 14 głosami „za” i stanowi ono załącznik nr 11 do protokołu.

Do pkt. 10. Przyjęcie informacji z realizacji gminnego programu profilaktyki i 
rozwiązywania problemów alkoholowych, przeciwdziałania narkomanii na terenie 
Gminy Bojanowo za 2012 rok.

        Pełnomocnik Burmistrza ds. Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na
terenie gminy pani Anna Adamczak była gościem Komisji Stałych Rady w dniu 18 marca br. 
Sprawozdanie przedstawione przez pełnomocnika oceniono pozytywnie jednogłośnie – 
14 głosami „za” i stanowi ono załącznik nr 12 do protokołu. 

Do pkt. 11 Podjęcie uchwał w sprawie:
           3.zmiany Uchwały XXVII/194/05 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 24 lutego
2005  roku  w sprawie  szczególnych  warunków  przyznawania  i  odpłatności  za  usługi
opiekuńcze i specjalistyczne usługi świadczone przez Ośrodek Pomocy Społecznej,

        Projekt uchwały omówiono na posiedzeniu Komisji Stałych Rady w dniu 18 marca 2013
roku. Zmiana polega na zmiany stawki za usługi opiekuńcze z 10 na 11 zł. Pytań nie było.
Uchwałę podjęto jednogłośnie, 14 głosami „za” (nieobecna radna Ewa Szczepaniak). 
Uchwała  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  z  dnia  25  marca  2013  roku  w  sprawie  zmiany
Uchwały XXVII/194/05 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 24 lutego 2005 roku w sprawie
szczególnych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne
usługi świadczone przez Ośrodek Pomocy Społecznej, została podjęta i stanowi załącznik nr
13 do protokołu.

Do pkt. 11 Podjęcie uchwał w sprawie:
 4.  „porozumienia   międzygminnego  pomiędzy  Gminą  Góra  a  Gminą
Bojanowo  w  zakresie  realizacji  zadania  dotyczącego  zbiorowego
odprowadzania ścieków”.

         Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady w dniu 
18 marca br. i uwag nie wniesiono.
Przewodniczący  obradom   odczytał  projekt  przedmiotowej  uchwały  i  przystąpiono  do
głosowania.  Za  podjęciem  uchwały  głosowało  14  radnych  (nieobecna  radna:  Ewa
Szczepaniak). Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 25 marca 2013 roku w sprawie
„porozumienia  międzygminnego  pomiędzy  Gminą  Góra a  Gminą Bojanowo w zakresie
realizacji zadania dotyczącego zbiorowego odprowadzania ścieków”  stanowi  załącznik nr
14 do protokołu.

Do pkt. 11 Podjęcie uchwał w sprawie:
  5.  uchwalenia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bojanowo,

         Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady w dniu 
18 marca br. i uwag nie wniesiono.
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Przewodniczący  Rady  Maciej  Jagodziński  odczytał  projekt  uchwały  i  przystąpiono  do
głosowania.  Za  podjęciem  uchwały  głosowali  wszyscy  obecni  na  sesji  radni  14  „za”
(nieobecna radna Ewa Szczepaniak).
Uchwała rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 25 marca 2013 roku w sprawie uchwalenia
programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na
terenie Gminy Bojanowo, stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

Do pkt. 11 Podjęcie uchwał w sprawie:
6. zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2013 –
2023, 

Głos  zabrała  pani  Skarbnik.  Państwo  radni  otrzymali  poprawiony  projekt  przedmiotowej
uchwały.  W  związku  ze   zmianami  do  Ustawy  o  finansach  publicznych  wprowadzono
poprawki do projektu, który został przedstawiony na posiedzeniu Komisji Stałych w dniu 
18 marca br. Przewodniczący obrad odczytał treść projektu i przystąpiono do głosowania.
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 14 „za” (nieobecna radna
Ewa Szczepaniak).
Uchwała  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  z  dnia  25  marca  2013  roku  w  sprawie  zmian
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2013-2023 stanowi załącznik nr
16 do  niniejszego protokołu.

Do pkt. 11 Podjęcie uchwał w sprawie:
              7. zmian uchwały budżetowej na 2013 rok.

       Zmian w projekcie uchwały nie było. Przewodniczący obradom odczytał treść aktu i
zarządził głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 14 „za” (nieobecna radna
Ewa Szczepaniak).
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 25 marca 2013 roku w sprawie zmian uchwały
budżetowej na 2013 rok stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

Do pkt. 12 Odpowiedzi na zapytania radnych

W kwestii równiarki Burmistrz wyjaśnił radnemu Zygmuntowi Maćkowiakowi,  iż ze 
względów finansowych nie planujemy tego typu inwestycji na drogach. Drogi śródpolne – 
odpowiedź Na pytanie radnego Jarosława Bartkowiaka - będą monitorowane i prace na nich 
wykonywane  zostaną  w ramach posiadanych środków.

Wyjaśniając sprawę chodników przy krajowej S5 –(odpowiedź na pytanie radnego 
Jarosława Bartkowiaka)  jest to w gestii GDDKiA. Natomiast przejęcie tej drogi przez gminy 
jest absurdem i w tym wypadku liczymy na rozsądek parlamentarzystów, gdyż scedowanie 
tych spraw na gminy jest klęską , przede wszystkim finansową.

Jeśli chodzi o czas otwarcia budynku dworca PKP w Bojanowie (pytanie radnego Jana
Kubisa) wystąpimy z ponownym pismem do zarządcy o dostosowanie godzin do obsługi 
pasażerów.

Odpowiadając na pytanie pana radnego Jana Kubisa w sprawie utraty pracy przez 
pracowników ZGKiM – w związku z wejściem w życie nowego systemu odbioru odpadów – 
nie przewidujemy zwolnień pracowników tej jednostki.

`Burmistrz odpowiadając na pytanie – również radnego Jana Kubisa- związane z 
boiskiem w Golinie Wielkiej wyjaśnił, iż dokumenty zostały przekazane do Agencji 
Nieruchomości Rolnych w Warszawie. Czekamy na odpowiedź.
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Godziny sesji (16.00) możemy dostosować – jeśli będzie taka potrzeba – do 
mieszkańców, którzy są zainteresowani tematyką danych obrad. 

Do pkt. 13 Wolne głosy i wnioski.

Sołtys  Wydartowa I  pani Wieńczysława Barteczka zapytała  czy istnieje możliwość
pobudowania leśnego parkingu i  urządzić tam miejsce dla osób biegających, uprawiających
nordic walking, gdyż zbliża się sezon letni i wzrośnie zapotrzebowanie na miejsca, w których
będzie można usiąść i odpocząć. Czy razem ze Stowarzyszeniem Lasów i Jezior do którego
należymy można sfinansować powyższą inwestycję.
Burmistrz  wyjaśnił,  iż  nie  jesteśmy  właścicielami  gruntu,  więc  podjęcie  działań  w  tym
zakresie nie jest możliwe.

Pani Maria Klupś sołtys Trzebosza zapytała o drogę za szkołą; czy będzie naprawiana.
Burmistrz wyjaśnił, iż nie jest to droga gminna, należy do zasobów Skarbu Państwa.

Radny Jan Kubis zapytał o plac zabaw w Karolewie.
Burmistrz  odpowiedział  radnemu,  iż  mamy  w  planach  powyższą  inwestycję,
najprawdopodobniej w tym roku.

Radny Zygmunt Maćkowiak zapytał o budowę kanalizacji Gościejewice – Sowiny –
Wydartowo I.
Burmistrz wyjaśnił, iż na wnioskowane 6.000.000,- zł otrzymaliśmy 3.000.000,- zł. Sytuacja
jest trudna, do końca czerwca musimy złożyć ostateczny wniosek. W tej sprawie Burmistrz
odbył  rozmowy w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i  Gospodarki Wodnej w
Poznaniu.

Radny Marcin Mróz zapytał o namalowanie przejścia dla pieszych na początku Goliny
Wielkiej.
Burmistrz wyjaśnił, iż niejednokrotnie wnioskowaliśmy do GDDKiA w Poznaniu – sprawa
zawsze była załatwiona odmownie.

Radny,  sołtys  Tarchalina  Józef  Czerwiński  proponuje,  aby  Dzień  Dziecka
zorganizować wspólnie z innymi wioskami.
Głos w tej sprawie zajął Dyrektor GCK,S,Ti R pan Maciej Ratajczak. Koncepcja jest słuszna,
gdyż w planach jest  połączenie 4 – 5 wiosek, co automatycznie zwiększa budżet  i  daje
możliwość wykorzystania animatorów kultury do imprez na innych wsiach. 

Dyrektor przedszkola w Bojanowie pani Agnieszka Sikora zapytała na jakim etapie
jest budowa nowego przedszkola.

Burmistrz wyjaśnił,  iż dysponujemy dokumentacją, jesteśmy po korzystnych rozmowach z
działkowcami, nie mamy jednak zabezpieczenia finansowego.
Głos zajęła również pani Skarbnik, która wyjaśniła, iż nie odizolowujemy się od zadania. Być
może zaciągniemy niskoprocentowy kredyt na ten cel.

Przewodniczący  obradom  pan  Maciej  Jagodziński  ogłosił  przerwę  w  obradach  od  godz.
10.15. do godz. 10.30.
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O godz. 10.35 przybył na obrady zaproszony pan Eugeniusz Karpiński. Po powitaniu z panem
Burmistrzem i radnymi Rady Miejskiej w Bojanowie oraz pozostałymi uczestnikami sesji, 
pan Karpiński przystąpił do omawiania tematu dotyczącego „:ustawy śmieciowej”.

Rewolucja śmieciowa wynik a z ustawy a więc regulują to  odpowiednie przepisy.
Z dniem 1 lipca 2013 roku każdy z mieszkańców naszej gminy jest zobowiązany zawrzeć
umowę  na  wywóz  nieczystości  –  segregowanych  lub  niesegregowanych.  Za  odpady
segregowane płacimy 9 zł, za niesegregowane 15 zł. 
Na  podstawie  Wojewódzkiego  Planu  Gospodarki  Odpadami,  szacujemy  ile  powinien
wyprodukować rocznie potencjalny mieszkaniec naszego regionu.
Pan Karpiński zaznaczył, iż jako mieszkaniec bloku koszt wywozu śmieci ma wliczony do
czynszu.  Na ten moment poruszamy się „po omacku” nie wiemy ile odpadów powstaje z
zakładów pracy, szkół, i innych obiektów „czasowo” używanych. Na razie się uczymy, a z
instytucjami  rozliczamy  się  od  pojemnika.  To  z  pewnością  nie  jest  prawidłowe  i
sprawiedliwe, jednakże czas pokaże czy przyjęte zasady są adekwatne do sytuacji.
Zmiany,  w  ustawie  mogą  zmienić  tylko  i  wyłącznie  posłowie,  których  wybraliśmy  w
demokratycznych wyborach.
Przez pierwsze trzy miesiące będziemy testować metodą prób i błędów przyjęty program. Jest
to z pewnością  rewolucja w tym zakresie.  Novum zarówno dla użytkowników jak i  osób
odpowiedzialnych za wprowadzenie i wykonanie  tej „śmieciowej rewolucji”.

Gminy  skupione  w związku  zostały  podzielone  na  5  sektorów;  w związku z  tym będzie
maksymalnie  5 wykonawców,  których wyłoni  przetarg.  Gmina Bojanowo i  gmina  Poniec
stanowią jeden sektor.

Jako pierwszy pytanie zadał radny pan Franciszek Wieremiejko cyt. „ Jest Pan mieszkańcem
bloku. Uiszczając opłatę do spółdzielni, w której Pan mieszka, czy jest to opłata za śmieci
segregowane czy niesegregowane. Na prywatnych posesjach nie będzie problemu. Albo ktoś
segreguje  albo  nie.  Jestem  mieszkańcem  wspólnoty  mieszkaniowej  i  w  związku  z  tym
jesteśmy  pozbawieni  możliwości  wyboru.  Rozwiązaniem  jest  postawienie  4  różnych
pojemników, bo wtedy okaże się jaka jest kultura – ekologiczna – mieszkańców posesji.”
Pan  Karpiński  wyjaśnił,  iż  tego  typu  sytuacje  będą  stwarzać  wiele  scysji.  Nie  będzie
problemów  z  właścicielami  posesji  indywidualnych.  Inaczej  będzie  wyglądała  sytuacja  z
mieszkańcami bloków. Na Zachodzie nie jest do pomyślenia, aby oszukiwać lub podrzucać
śmieci sąsiadom; jest to kwestia świadomości ekologicznej.

Radny Leszek Janowicz – cyt. „Mam sklepik, w którym pracuje 1 osoba. Muszę płacić
za pojemnik  60 litrowy tygodniowo.  Ustawodawca wziął  pod uwagę markety,  a  w mojej
sytuacji  jest  niemożliwe  aby  „wyprodukować”  taka  ilość  śmieci.  Finansowo  jestem
pokrzywdzony. Nie mam możliwości odwołania”.
Pan Karpiński  odpowiedział,  iż  regulaminu  musimy przestrzegać.  Ma jednak nadzieję,  iż
wszelkie niedociągnięcia prawne zostaną wyjaśnione i sprostowane. Jest to kwestia czasu.
Pan  Karpiński  posłużył  się  przykładem  osoby  mającej  działalność  gospodarczą  tzw.
„sportową”. Prowadzi to 1 osoba i jej zdaniem nie wytwarza żadnych odpadów. Wyjaśniono
zainteresowanemu, że jeżeli udowodni, iż jest to zgodne z prawdą nie musi składać żadnej
deklaracji. Jednakże w sytuacji kiedy kontrola wykaże, że śmieci są jednak produkowane, to
ta osoba poniesie konsekwencje prawne i finansowe.

Dyrektor Szkoły Podstawowej im. bł.  Edmunda Bojanowskiego w Bojanowie pani
Teresa Polc zaznaczyła, iż w związku z wprowadzoną ustawą „śmieciową”,  instytucja którą
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kieruje  będzie  mniej  więcej  uiszczać  roczną  kwotę za  wywóz śmieci  w wysokości  około
18.000,- zł (co nie było uwzględnione w budżecie). Panią dyrektor zainteresowała również
kwestia wprowadzonych w szkołach zbiórek baterii, makulatury,  akcja „sprzątanie świata”;
czy w związku z tym, te projekty nie pójdą w zapomnienie.
Pan Karpiński wyjaśnił,  iż te akcje powinny być  nadal prowadzone, ponieważ zwiększają
świadomość ekologiczną młodych ludzi, a wprowadzenie ustawy nie koliduje z tymi akcjami.

Pani Krystyna Przewłocka dyrektor przedszkola w Trzeboszu zapytała czy w związku
z tym, iż w zarządzie ma 4 budynki przedszkola – to  składa 1 deklarację czy 4.
Pan Karpiński wyjaśnił, iż zobowiązana jest złożyć na każdy obiekt oddzielna deklarację.
Pani  Przewłocka  zapytała  również  w  jaki  sposób  rozwiązać  problem  oddziałów  5  –
godzinnych (bez wyżywienia) i tych dłuższych, w których dzieci korzystają z posiłków.
Pan Karpiński – cyt. „Ma Pani rację. To powinno być zróżnicowane. Nie wiemy co zrobić
kiedy dziecko jest chore i nie uczęszcza na zajęcia, są wakacje (przerwy świąteczne, długie
weekendy). Jedynym wyjściem jest zaokrąglenie danych. My będziemy do tego podchodzić w
sposób racjonalny”.

Pani dyrektor Przewłocka zapytała, co ma zrobić z budżetem, gdyż środki na ten cel
nie były planowane.
Burmistrz Bojanowa pan Zuter odpowiedział, iż jednostki muszą szukać oszczędności na ten
cel. 

Pani  Skarbnik  Mirosława  Zamelska  zapytała  co  zrobić  z  odpadami  tzw.
biodegradowalnymi; np. obierkami po ziemniakach itp.
Pan  Karpiński  wyjaśnił,  iż  ustawodawca  zachęca  właścicieli  nieruchomości  do  ich
kompostowania we własnym zakresie.
Jeśli chodzi o bloki to odpady okołoobiadowe należy umieszczać w obojętnie jakich workach,
jednakże trzeba samemu odwieść do punktu odbioru.

Radny pan Jan Kubis zapytał jakie kroki zostaną podjęte w stosunku do osób, które
mają zadłużenia za czynsz (a opłata za śmieci będzie w czynszu), kto za to zapłaci?

Drugie pytanie radnego Jana Kubisa dotyczyło uposażenia przewodniczącego Zarządu
Komunalnego Związku Gmin Regionu Leszczyńskiego.

Pan Karpiński wyjaśnił, iż ciąży na nim obowiązek publikacji swoich dochodów; są one do
wglądu na stronach internetowych Związku.
Pan Kubis cyt. boi się Pan ujawnić?”.
Pan Karpiński  cyt. „nie boję się, są one jawne, odsyłam na stronę internetową Zarządu”.
W  kwestii  osób  zadłużonych  ,  od  których  nie  wyegzekwujemy  należnej  kwoty,  koszty
poniesie gmina.

Radny Jan Kubis zapytał kto potwierdzi czy śmieci są segregowane czy nie.
Pan Karpiński odpowiedział, iż potwierdzi to firma wywozowa. Jeżeli osoba zainteresowana
nie zgodzi się z ich klasyfikacją, zawsze może się odwołać.

Radny Jan Kubis zapytał czy deklaracja jest jednoznaczna z podpisaniem umowy.
Pan Karpiński wyjaśnił, iż deklarację zawsze można modyfikować.
Najpierw  ustalono  stawki,  a  w  praktyce  wiemy,  że  jest  wiele  błędów  w  deklaracjach.
Będziemy opierać się na prawdopodobnych kosztach. 

Radny  Zygmunt  Maćkowiak  zapytał,  co  stanie  się  jeżeli  Związek  wypracuje
nadwyżkę; czy można ja przekazać do gmin? 
Pan Karpiński odpowiedział, iż nie przewiduje się zwrotów do gmin. Być może wybudujemy
punkt  selektywnego  odbioru  odpadów  wielkogabarytowych  czy  sprzętu  RTV.  Istnieje
również możliwość przekazania nadwyżki na edukację ekologiczną.
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Kolejne pytanie zadał radny Dariusz Sikora – cyt. „co z dużymi szkołami; płacimy od
pojemnika czy od liczby uczniów. To niesprawiedliwe. Problem będzie również z kotłownią.
Są to odpady nieselektywne. Koszty utrzymania placówki diametralnie wzrosną, co nie było
przewidziane w budżecie. Organ prowadzący, którym jest Starostwo Powiatowe w Rawiczu
nie ma na to przewidzianych w budżecie środków. Od lipca w szkole będzie tylko kilka osób.
Jak postąpić w takiej sytuacji? „
Pan  Karpiński  wyjaśnił,  iż  powyższe  postanowienia  wynikają  z  regulaminu.  Szkoła
zobowiązana jest płacić od liczby osób zatrudnionych i uczniów. Jednakże w miesiącu lipcu –
na okres wakacyjny – można złożyć korektę do deklaracji. 

Swoje oburzenie okazał pan radny Zygmunt Maćkowiak. Jego zdaniem nieprecyzyjne
przepisy powodują, iż będziemy płacić podwójnie – np.za ucznia w szkole i jako mieszkańca
posesji, kiedy po zajęciach wraca do domu.

Pani Skarbnik Mirosława Zamelska powiedziała, iż budżety gmin nie są dostosowane
do przepisów, w szczególności jeżeli chodzi o oświatę; a Regulaminy opracowywał Związek.
Pan Karpiński  wyjaśnił,  iż  były  przeprowadzone konsultacje  z  gminami  w zakresie  treści
regulaminów. Jest to prawo miejscowe, w związku z powyższym praktyka i czas pokaże czy
potrzebne będą zmiany w Regulaminie.

Radny  Władysław  Szalkowski  zapytał  co  z  mieszkańcami  bloków  będących  w
zarządzie Agencji Nieruchomości Rolnych.
Pan Karpiński wyjaśnił, iż uregulowanie tej kwestii zależy od właściciela nieruchomości.
Ustawa wchodząca w życie od dnia 1 lipca br. obowiązuje jednakowo na terenie całego kraju.

Radny  Jarosław  Bartkowiak  jako  właściciel  zakładu  wulkanizacyjnego  zapytał  co
robić ze zużytymi oponami.

Pan Karpiński wyjaśnił, iż jest to odpad poprodukcyjny, nie komunalny w związku z
powyższym właściciel zakładu powinien podpisać odrębna umowę na powyższą usługę.

Dyrektor  Szkoły Podstawowej w Golinie  Wielkiej  pan Paweł  Dudziak zapytał  czy
istnieje możliwość zakupu pojemników po preferencyjnych cenach. 
Pan  Karpiński  odpowiedział,  iż  taka  możliwość  będzie  istniała,  również  worki  będą
dostarczane w cenie wywozu odpadów.

Kierownik  Zakładu  Wodociągów  i  Kanalizacji  w  Bojanowie  pan  Marek  Dudziak
zapytał co zrobić z odpadami z stacji wodociągowych, gdyż trudno będzie odróżnić co jest
odpadem komunalnym a co poprodukcyjnym.  Nie możemy segregować odpadów z jednej
stacji wodociągowej do drugiej, gdyż jest to niezgodne z przepisami. 
Pan Karpiński – odpady może odbierać tylko upoważniona do tego firma wyłoniona w drodze
przetargu. Z każdej placówki oddzielnie; innej możliwości nie ma.

Podsumowując całokształt dyskusji głos zabrała pani Skarbnik, która zaproponowała
aby wypracowany przez Związek zysk zadeklarować jako lokatę i z czasem przeznaczyć te
środki na cel związany z ekologią lub przekazać do gmin.
Pan Karpiński  nie  zajął  głosu w tej  sprawie.  Jego zdaniem wdrożenie  nowych przepisów
dotyczących gospodarki śmieciowej jest rewolucją, a sama instytucja jest postrzegana jako
„wróg”.  Niewątpliwie  są  to  pieniądze  publiczne,  z  których  osoby  odpowiedzialne  będą
rozliczane.  Czas  pokaże  czy  wprowadzone  innowacje  były  słuszne  i  ułatwiły  życie
obywatelom.

Do pkt. 14 Zakończenie.
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W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad  przewodniczący  Rady  dziękując
wszystkim za przybycie zamknął sesję o godz. 12.30.

Protokolant: Przewodniczący Rady
Beata Sikora (-) Maciej Jagodziński
inspektor
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